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با موافقت نمایندگان:

 بررسی »طرح انتقال آب از دریای عمان
به سیستان و بلوچستان« اولویت دار شد

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با بررسی اولویت دار »طرح انتقال آب از دریای 
عمان به استان سیستان و بلوچستان« موافقت کردند.

به گزارش خبرنگار ایرنا، در ادامه جلسه علنی مجلس شورای اسلامی تقاضای اعمال اولویت برای 
بررسی »طرح انتقال آب از دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان« در دستور کار صحن علنی 
مجلس قرار گرفت. در ادامه حبیب الله دهمرده، به عنوان نماینده متقاضی بررسی اولویت دار طرح 
کمیسیون عمران درخصوص انتقال آب دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان در راستای 
اعمال تبصره ۱ ماده ۱۰۰ آیین نامه داخلی مجلس عنوان کرد: همانطور که بارها در جریان قرار 
گرفتید آب جنوب شرقی کشور به ویژه استان سیستان و بلوچستان به رودخانه هیرمند وابسته 
بود و زمانی که این رودخانه به دریاچه هامون جاری می شد، مردم این منطقه هیچ نیازمندی در 
این خصوص نداشتند و حتی با پرداخت مالیات به حکمرانان نیز در طول تاریخ کمک می کردند. 
نماینده مردم زابل و زهک در مجلس شللورای اسلللامی بیان داشت: طی دو سال گذشته پس از 
ورود آمریکا و انگلیس به افغانستان، تصمیمی مبنی بر وارد کردن لطمه به نظام جمهوری اسلامی 
اتخاذ شللد تا این سرزمین خالی از سکنه شود. وی تصریح کرد: این در حالی است که به فرموده 
مقام معظم رهبری سیستان و بلوچستان تنگه احد جمهوری اسلامی ایران است. امروز هیچ راه 
جایگزینی برای تامین آب منطقه شرق کشور جز انتقال آب از دریای عمان وجود ندارد. دهمرده 
با یادآوری اینکه طی ۲ سال گذشته یک قطره آب وارد ایران نشده است، اضافه کرد: این پیشنهاد 
چندین سال پیش به صورت عادی مطرح شد، اما امروز این طرح مورد تاکید کمیسیون عمران و 
دولت قرار گرفته و انتقال آب از دریای عمان، استان های شرق کشور را تا خراسان شمالی به آب 
می رساند. وی با بیان اینکه این طرح به دنبال انتقال آب از خلیج فارس نیست،گفت:  متاسفانه 
شاهدیم که سایر کشورها از آب دریای عمان استفاده می کنند، اما ما هیچ بهره ای از آن نمی بریم. 
اگر امروز چاره ای برای آبرسللانی به شرق کشور اندیشیده نشود، شرق کشور دچار مشکل خواهد 
شد. نمیندگان در پایان با با ۱۸۲ رأی موافق، ۲۱ رأی مخالف و ۱۴ رأی ممتنع از مجموع ۲۴۸ 
نماینده حاضر در صحن با بررسی اولویت دار طرح کمیسیون عمران درخصوص انتقال آب دریای 

عمان به استان سیستان و بلوچستان موافقت کردند.

نماینده مردم کلیبر در تذکر شفاهی:

دولت، قبل از حذف ارز ۴۲۰۰ سیاست های جبرانی 
را تدوین کند

نماینده مردم کلیبر در مجلس از دولت خواست برنامه های پیشینی، سیاست های 
جبران�ی وکارشناس�ی دقیقی را پی�ش بینی کرده و پس از آن نس�بت به حذف ارز 

۴۲۰۰ اقدام نماید.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، در ادامه جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، حسین حاتمی 
نماینده کلیبر گفت: باید مراقبت کرد حذف ارز ۴۲۰۰ و مشللکلاتی برای محرومین و پابرهنگان 
ایجاد نکند. وی تاکید کرد: برنامه های پیشینی، جبرانی وکارشناسی دقیقی را پیش بینی کنید و 
بعد ارز ۴۲۰۰ را حذف نمایید. نماینده مردم کلیبر در تذکر دیگری نسبت به انتصابات در وزارت 
اقتصاد انتقاد کرد و گفت: به نظر می رسد وزیر اقتصاد برنامه ای برای ساماندهی بازار بورس و نرخ ارز 
و طلا ندارد. حاتمی اظهار داشت: چرا هنوز اشخاص دو تابعیتی که ساکن کشور انگلستان هستند 
به عنوان مدیر عامل بانک های خصوصی مشغول فعالیت هستند آیا افراد لندن نشین صلاحیت 
مدیریت در جمهوری اسلامی را دارند. وی  با بیان اینکه فرصتی به وزیر اقتصاد می دهیم، گفت: 
نسللبت به استیضاح تعلیقی وزیر اقتصاد و سایر وزرا هشدار می دهیم. مجلس ملاحظه همسویی 
سیاسی را نخواهد کرد. حاتمی  در تذکر دیگری به فاطمی امین وزیر صنعت،معدن، تجارت گفت: 
قیمت خودرو افزایش یافت و  اصلاح نشللد، اگر اراده برای اصلاح بود، قیمت پراید باید زیر ۱۰۰ 
میلیون تومان تعیین می شللد این چه اصلاح قیمتی اسللت  که به نفع طبقه رانت خوار تمام شد 

حداقل نسبت به انتصاب مدیرکل صمت آذربایجان شرقی تسریع کنید.

ذوالنور در تذکر شفاهی:

دولت به جای حذف ارز ۴۲۰۰ بر توزیع نهاده های 
دامی نظارت کند

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی گفت:دولت به جای حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومان�ی بر توزیع نهاده های دامی نظارت کرده و قیمت ها در بازار را کنترل کند این 

اقدامات تبعات کمتری دارد.
به گزارش خبرنگار سیاسللی ایرنا، در ادامه جلسلله علنی مجلس شللورای اسلامی، حجت 
الاسلام مجتبی ذوالنور نماینده مردم قم در تذکر شفاهی گفت: گران شدن قیمت خودرو کمر 
مردم را شکسته است و بر روی قیمت همه کالاها تاثیر گذار بوده است. وی از دولت خواست 
فکللری به حال مافیای خودرو کرده و قیمت خودرو را کنترل کند . عضو کمیسللیون امنیت 
ملی مجلس با بیان اینکه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی تبعات سللنگینی دارد، اظهار داشت: دولت 
بلله جای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بر توزیع نهاده های دامی نظارت کرده و قیمت ها در بازار را 

کنترل کند این اقدامات تبعات کمتری نسبت به حذف ارز ۴۲۰۰ دارد.

نمایندگان با تصویب کلیات و جزئیات طرح اصلاح 
س�ازو کار بررسی لایحه بودجه در مجلس با بررسی 
دو ش�وری لایحه بودجه س�الیانه در مجلس شورای 

اسلامی موافقت کردند.
به گزارش خبرنگار سیاسللی ایرنا، در ادامه جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی کلیات و جزئیات طرح اصلاح ماده 
)۱۸۲( قانون آیین نامه داخلی مجلس درباره اصلاح ساز وکار 
رسیدگی به لایحه بودجه در مجلس به تصویب رسید. در 
ماده واحده این طرح آماده اسللت که ماده ۱۸۲ قانون آئین 
نامه داخلی مجلس شورای اسلامی به شرح زیر اصلاح می 

شود:
۱- در صدر ماده ۱۸۲ قانون، بعداز عبارت »تسلیم نماید« 
متن »به ترتیب زیر به صورت دوشوری رسیدگی می شود« 
جایگزین »عبارت نحوه رسللیدگی بلله لایحه بودجه یک 

شوری خواهد بود« می گردد.
۲- جزء ۱ ماده ۱۸۲ قانون، به شرح زیر اصلاح می شود:

ابتللدا لایحه بودجه به همراه پیوسللت هللا و جداول به 
کمیسیون تلفیق ارجاع می شود. کمیسیون تلفیق موظف 
اسللت حداکثرظرف مدت پنللج روز از زمان وصول لایحه، 
گزارش خود را در مورد کلیات منتشر کند. گزارش کمیسیون 
تلفیق مطابق آئین نامه داخلی در اولین جلسه علنی مجلس 
مورد رسیدگی قرار می گیرد. در جلسه رسیدگی به کلیات، 
بعداز گزارش کمیسیون تلفیق، گزارش کمیسیون برنامه و 
بودجه و محاسبات نیز به مدت ده دقیقه استماع می شود، 
سللپس مطابق بند ج ماده ۱۸۲ قانون آئین نامه داخلی در 
مللورد کلیات لایحه بودجه دولللت رأی گیری به عمل می 
آید، چنانچه کلیات به تصویب مجلس برسللد، نمایندگان 
می توانند حداکثر ظرف مدت ده روز پیشللنهادهای خود 
را به کمیسیون های تخصصی تقدیم نمایند. پس از انتشار 
گزارش شور دوم نیز کمیسیون های تخصصی و نمایندگان 
۱۰ روز فرصللت دارند تا پیشللنهادهای خود را ثبت کنند، 
در صورتیکه کلیات لایحه بودجه به تصویب مجلس نرسد، 
مراتب به دولت اعلام می شود تا حداکثر ظرف مدت ۱۵ روز 
لایحه را اصلاح و به مجلس ارائه کند تا در صورت تصویب 
کلیات در مجلس، رسیدگی به جزئیات مطابق فرایند این 
ماده انجام شود. این مدت با موافقت هیات رئیسه حداکثر تا 

مدت ۱۰ روز قابل تمدید است.

۳- در جزء ۴ ماده ۱۸۲ قانون، عبارت »پس از رسیدگی 
به کلیات بودجه و تصویب آن« حذف می شود.
۴- تبصره ۳ ماده ۱۸۲ قانون حذف می شود.

یک جزء الحاقی نیز به پیشنهاد مالک شریعتی و تصویب 
نمایندگان به این طرح، به این شرح اضافه شد که؛ در جزء 
دو ماده ۱۸۲ قانون عبارت »تصویب کلیات لایحه بودجه در 

صحن« جایگزین عبارت »چاپ و توزیع لایحه« می شود.
متن اصلاحیه ماده ۱۸۲ آیین نامه داخلی مجلس: طبق 
این مصوبه ماده ۱۸۲ قانون آیین نامه داخلی مجلس درباره 
نحوه رسللیدگی به لایحه بودجه در مجلس به این شللرح 

اصلاح خواهد شد:
ماده ۱۸۲- دولت موظف است لایحه بودجه سالانه کل 
کشور را حداکثر تا پانزدهم آذرماه هر سال به مجلس تسلیم 
نماید. به ترتیب زیر به صورت دوشوری رسیدگی می شود 

و ترتیب رسیدگی به شرح ذیل می باشد:
۱- ابتدا لایحه بودجه به همراه پیوسللت ها و جداول به 
کمیسیون تلفیق ارجاع می شود. کمیسیون تلفیق موظف 
اسللت حداکثرظرف مدت پنللج روز از زمان وصول لایحه، 
گزارش خود را در مورد کلیات منتشر کند. گزارش کمیسیون 
تلفیق مطابق آئین نامه داخلی در اولین جلسه علنی مجلس 
مورد رسیدگی قرار می گیرد. در جلسه رسیدگی به کلیات، 
بعداز گزارش کمیسیون تلفیق، گزارش کمیسیون برنامه و 

بودجه و محاسبات نیز به مدت ده دقیقه استماع می شود، 
سللپس مطابق بند ج ماده ۱۸۲ قانون آئین نامه داخلی در 
مللورد کلیات لایحه بودجه دولللت رأی گیری به عمل می 
آید، چنانچه کلیات به تصویب مجلس برسللد، نمایندگان 
می توانند حداکثر ظرف مدت ده روز پیشللنهادهای خود 
را به کمیسیون های تخصصی تقدیم نمایند. پس از انتشار 
گزارش شور دوم نیز کمیسیون های تخصصی و نمایندگان 
۱۰ روز فرصللت دارند تا پیشللنهادهای خود را ثبت کنند، 
در صورتیکه کلیات لایحه بودجه به تصویب مجلس نرسد، 
مراتب به دولت اعلام می شود تا حداکثر ظرف مدت ۱۵ روز 
لایحه را اصلاح و به مجلس ارائه کند تا در صورت تصویب 
کلیات در مجلس، رسیدگی به جزئیات مطابق فرایند این 
ماده انجام شود. این مدت با موافقت هیات رئیسه حداکثر تا 

مدت ۱۰ روز قابل تمدید است.
۲- کمیسیون های تخصصی موظفند حداکثر تا پانزده روز 
پس از تصویب کلیات لایحه بودجه در صحن، گزارش خود 

را به کمیسیون تلفیق تقدیم نمایند.
۳- کمیسللیون تلفیق موظف است حداکثر ظرف پانزده 
روز پس از پایان مهلت گزارش کمیسیون تخصصی، ضمن 
رسیدگی به گزارش کمیسیون های تخصصی گزارش نهائی 
خود را تنظیم و به مجلس شللورای اسلامی تقدیم نماید. 
مهلت رسللیدگی کمیسیون تلفیق حداکثر تا پانزده روز با 

موافقت هیأت رئیسه قابل تمدید می باشد.
۴- در جلسلله علنی، به پیشنهادهای مربوط به درآمدها 
و سایر منابع تأمین اعتبار بودجه عمومی دولت رسیدگی و 
سقف آن به  تصویب خواهد رسید. پس از آن پیشنهادهای 

مربوط به تبصره ها و ردیف ها رسیدگی می گردد.
تبصره ۱- در جلسه علنی، تنها پیشنهادهایی که توسط 
نمایندگان و کمیسیون ها در زمان مقرر دریافت و به چاپ 
رسیده، مشروط به عدم مغایرت با قانون برنامه، قابل طرح 
می باشللد. پیشنهادهایی که منبع درآمد مشخصی نداشته 
باشللد قابل طرح نخواهد بود و پیشللنهادهایی که مازاد بر 
سرجمع نباشللد زمانی قابل طرح است که ردیف مشخص 
جایگزین را معین نماید. تشللخیص موارد مذکور با رئیس 

جلسه خواهد بود.
تبصره ۲- نحوه رسیدگی به متمم، اصلاحیه های بودجه و 
سایر مواردی که در این ماده پیش  بینی  نشده طبق مقررات 

معمول در این آیین نامه خواهد بود.
تبصللره۴- دولت مکلف اسللت گللزارش عملکرد بودجه 
سللال گذشللته و صورتهای مالی حسابرسی شللده، بودجه 
تفصیلی سللال جاری و عملکرد بودجه مصوب شللش ماهه 
اول سال جاری تمامی شرکتهای دولتی، بانکها و مؤسسات 
انتفاعی وابسته به دولت و شرکتها و مؤسساتی که مستلزم 
ذکر یا تصریح نام است از قبیل: شرکتهای تابعه وزارت نفت، 
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی، سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران، بیمه مرکزی ایران، شرکت 
سللهامی بیمه ایران، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، 
بانک ملی ایران و سللازمان بنللادر و دریانوردی و همچنین 
بودجه پیشللنهادی سال آینده آنها و شاخصهای کلان کل 
بودجه را تا پانزدهم آبان ماه هر سال به همراه گزارش ارزیابی 
بر مبنای شاخصهای مالی و عملکردی به تفکیک به مجلس 

شورای اسلامی تسلیم کند.
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات بلافاصله گزارشها 
را به دیوان محاسبات کشللور ارجاع می دهد تا دیوان پس 
از بررسللی و اظهارنظر، گزارش خود را ظرف مدت بیسللت 
روز جهت تصویب به کمیسللیون مذکور ارائه کند. گزارش 
کمیسللیون ملاک بررسی بودجه است و همزمان با لایحه 
بودجه کل کشور طبق مواد این قانون مورد رسیدگی قرار 

می گیرد.

رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر 
آیی�ن نامه ای نماینده تهران گفت:نمایندگان باید 
بدانند که با این تغییر آیین نامه در تمامی زمان ها 
اعم از بررسی لایحه بودجه در صحن و کمیسیون ها 
می توانند پیش�نهاد خود را داش�ته باشند و هیچ 

حقی از نمایندگان ضایع نخواهد شد.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، در ادامه جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی و در جریان بررسی طرح اصلاح 
سازو کار بررسی لایحه بودجه در مجلس ،عبدالحسین 
روح الامینللی نجف آبادی در تذکللر ماده ۷۵ آیین نامه 
داخلی مجلس با بیان اینکه موافقان طرح بنده را نیز موافق 
کلیات جلوه دادند، گفت: این در حالی است که اینگونه 
نبود و نکته من به خوبی شنیده نشد. آقایان بحرینی و 
پورابراهیمی از موافقان طرح نیز دغدغه من را درسللت 
تلقی کردند. وی ادامه داد: ماده ۱۵۰ بر لوایح دو شوری 
حاکم اسللت و وقتی طرحی دو شللوری شود شما فقط 
می توانید طی ۱۲ ساعت پیشنهادات خود را در خصوص 
آن طللرح بارگذاری کنید. اگر بودجه نیز به این شللکل 
بررسللی و در پستوی تلفیق به تصویب برسد و فرصتی 
برای ارائه پیشنهادات از جانب نمایندگان وجود نداشته 

باشد چطور می توان نسبت به لحاظ دغدغه نمایندگان 
در بودجه امیدوار بود لذا حق نمایندگان ذبح خواهد شد. 
روح الامینی با انتقاد از اینکه با این تغییر آیین نامه با فوت 
و فنی دسللت نمایندگان بسته خواهد شد، گفت: برای 
مثال بنده پیشللنهادی در خصوص ۷ اژدهای هفت سر 
شرکت ملی نفت، شللرکت ملی گاز، بانک سپه و بانک 
ملی ارائه کردم که ۵ درصد از درآمدهای این شرکت ها 
به حوزه های بهداشت و درمان و دانشگاه اختصاص پیدا 
کند؛ اما اگر اجازه چنین پیشللنهادی در صحن در زمان 
ارائه بودجه وجود نداشللته باشللد، حق ارائه پیشنهاد از 

طرف نمایندگان سلب خواهد شد.

وزیر کشور، سازگاری و همزیستی را کلیدی ترین 
مفهوم در مواجهه با ش�رایط کم آبی عن�وان کرد و 
نوشت: باید ش�رایط اقلیمی ایران را مبنای هرگونه 
راهب�رد، برنامه و اقدام در بهره ب�رداری از منابع آب 

قرار داد.
به گللزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسللانی وزارت کشللور، 
احمد وحیدی به مناسللبت روز ملی ایمنللی برابر زلزله و 
کاهش اثرات بلایای طبیعی با اشاره به شعار این روز با نام 
»همکاری همه جانبه دستگاه های اجرایی ملی و محلی با 
مردم برای کاهش ریسک بلایا«، نوشت: سازمان مدیریت 
بحران کشللور که با هدف ارتقای توانمندی جامعه در امور 

پیش بینی و پیشگیری، کاهش خطر و آسیب پذیری، پاسخ 
موثر در برابر مخاطرات طبیعی، حوادث و بحران ها فعالیت 
می کند، با درک اهمیت نقش مردم در کاهش خطر حوادث، 
دستورالعمل مشارکت نهادهای مردمی در مدیریت بحران را 
با همکاری و همفکری نمایندگان سمن ها و موسسات علمی 
تخصصی ذیربط تدوین کرده است. نائب رییس شورای عالی 
مدیریت بحران کشللور ادامه داد:  در کنار حوادث طبیعی 
متعدد که همه ساله در جای جای کشور رخ می دهد، مساله 
مبتلابه کنونی کشور شرایط خشکسالی، تنش آبی و پدیده 
فرونشست اسللت. افزایش روزافزون بهره برداری از آب های 
زیرزمینی، می تواند به نشست و یا فروریزش سطح زمین 
منجر شود که متاسفانه سرشتی بازگشت ناپذیر دارند و به 
سختی می توان آنها را کند و مهار کرد که اصلاح روش های 
مدیریت منابع آب و تغییر روش های آبیللاری را نیاز دارد. 
وحیدی با بیان اینکه سازگاری و همزیستی کلیدی ترین 
مفهوم در مواجهه با شرایط کم آبی است، افزود: یعنی باید 
شرایط اقلیمی ایران را مبنای هرگونه راهبرد، برنامه و اقدام 
در بهره برداری از منابع آب قرار داد. کاهش باران و تاثیر آن 
بر کاهش ذخیره آبی، ایران را در وضعیت تنش آبی قرار داده 

است؛ بنابراین سازگاری با کم آبی یک ضرورت است.

قالیباف در پاسخ به روح الامینی:

مجلس می تواند درباره بودجه پیشنهاد دهد
وزیر کشور: 

سازگاری با کم آبی یک ضرورت است

جزئیات سازو کار جدید بررسی لایحه بودجه در مجلس
بودجهدوشوریمیشود

جلسه علنی این هفته شورای ششم شهر 
تبریز به ریاست حجت الاسلام رسول برگی 
و با حضور اعضا و ش�هردار تبریز در عمارت 

تاریخی ساعت برگزار گردید.
نکتلله جالب توجلله اینکه، جلسلله حول محور 
حادثه انفجار در منطقه بهشتی و اعمال جابجایی 
در ردیللف بودجه برخی مناطق شللهرداری تبریز 
چرخید و با مباحث متعدد اعضای شللورا در این 

خصوص به اتمام رسید.
  برخ�ی ها مدام طبق�ات را بالا می برند و 

کسی اجازه ورود به ساختمان نمی یابد!
رئیس شورای ششم شللهر تبریز در این جلسه 
گفت: حادثه انفجار کارپت و تخریب سللاختمان 
۵ طبقه منطقه عباسی برای ما تجربه تلخی بود؛ 
یکی از جهت ساخت و سازهای غیرمجاز و دیگری 
که برای یک پیلوت و یک طبقه مجوز می گیرند و 
مدام طبقات را بالا می برند و کسی اجازه ورود به 

ساختمان نمی یابد!
حجت السلللام رسللول برگی افزود: اتفاقی که 
هفته گذشته و آن هم در شب یلدا افتاد همه ما را 
ناراحت کرد و با یک انفجار، چند نفر از هموطنان 

خودمان را در منطقه عباسی از دست دادیم.
وی اضافلله کرد: بللا این اوضاع و احللوال، نمی 
شود که کسللی بدون مجوز و به صورت غیرمجاز 
ساختمان بسازد و کسی جرات ورود به داخل بنا 

را نداشته باشد.
برگی تاکید کرد: شهر تبریز از لحاظ تجهیزات 
سللنگین در مواقع اضطراری، بسللیار کمبود دارد 
و بایللد به هر نحللو ممکن تجهیللزات لازم برای 
شللهرمان تهیه شود تا پشللیمانی به بار نیاورد لذا 
با آقای استاندار صحبت کردیم تا هر چه سریعتر 

برای خرید ماشین آلات سنگین اقدام گردد.
وی ضمللن تقدیللر از آتش نشللانان و نیروهای 
امدادی خاطرنشان کرد: نیروهای امدادی زحمات 
زیادی کشللیدند و باید دست آنان را ببوسیم و در 
تبدیللل وضعیت آنها همت نماییم زیرا آنها لحظه 
ای آرام نداشللتند و در آن سرمای سوزناک جانانه 

تلاش کردند.
نماینده فرماندار در جلسللات شللورای شهر نیز 
گفللت: اکنون به جللای علت، بایللد دنبال معلول 

برویم.
تقی زاده افزود: کسللانی که از شهرداری مجوز 

دارند تخلف می کنند و کسی هم نظارتی ندارد!
برگی در پاسخ گفت: در چندین محله ساخت و 
ساز غیر مجاز وجود دارد و از دادستان درخواست 
داریللم حکم تخریللب آنها را صادر کنللد تا برای 

سایرین هم درس عبرت باشد!
  نیروهای آتش نش�ان چند کیلومتر را به 

صورت پیاده و از میان ترافیک طی کردند!
مدیللر عامل سللازمان آتش نشللانی و خدمات 
ایمنی در ارتباط با اتفاقی که در شللب چیله افتاد 
گفت: در حین عملیات، سلله عملیات دیگر وجود 
داشت و نیروهای امدادی بعد از ۷ دقیقه به محل 

حادثه خیابان بهشتی رسیدند.
علیرضا زبردست ادامه داد: برای این ساختمان 
یللک پیلوت و دو طبقه مجوز گرفته بودند اما یک 
پیلوت و ۵ طبقه احداث کرده اند لذا ۵ ایسللتگاه 
آتش نشانی به صورت مستقیم وارد عمل شدند و 
علاوه بر آنها از دیگر ایستگاه های آتش نشانی نیز 
کمک گرفتیم، این در حالی بود که همزمان سلله 
آتش سوزی در تبریز اتفاق افتاده بود که نیروهای 

آتش نشانی به آنجا هم اعزام شده بودند.
وی با اشاره به لحظه حضور آتش نشانها افزود: 
حدود ۱۰ هزار نفر در آنجا تجمع کرده بودند که 
بر اثر این اتفاق نیروهای آتش نشان چند کیلومتر 
را به صورت پیاده و از میان ترافیک خودرویی طی 

کردند تا به مسیر برسند!
زبردست تاکید کرد: اگر نیروهای امدادی دیرتر 
بلله محل حادثه رسللیده بودند فاجعلله به مراتب 
بزرگللی رخ می داد که علت اصلللی حادثه بعد از 

مشخص شدن اعلام خواهد شد.
مدیر عامل سللازمان آتش نشللانی تبریز اظهار 
کرد: آوار برداری به صورت دستی و مکانیزه انجام 
شللد و کل زمللان اتمام عملیللات در کمتر از ۱۲ 
سللاعت به اتمام رسید که نهایتاً ۱۵ نفر مصدوم و 
متاسفانه ۵ نفر نیز جان باختند و منجر به آسیب 

۱۴ واحد مسکونی دیگر شد!
وی همچنیللن به حادثه انفجللار گاز در منطقه 
حکللم آباد هم اشللاره کرد و گفللت: دلیل حادثه 
حکللم آباد نیز بی احتیاطی در اتصال لوله گاز بود 
که خوشبختانه تلفات جانی نداشت و تنها دو نفر 

مصدوم بودند که سرپایی مداوا شدند.
  علیرغم اراده ش�ورای شش�م، مجموعه 

مدیریت شهرداری هیچ برنامه ای ندارد!

رئیس کمیسیون تحقیق و نظارت شورای ششم 
شللهر تبریللز از نبود برنامه جامللع و راهبردی در 
حوزه سرمایه گذاری و گردشگری کلانشهر تبریز 

انتقاد کرد.
روح الله دهقان نژاد خطاب به شهردار کلانشهر 
تبریز گفللت: با توجه به رویکرد اعضای شللورای 
ششللم مبنی بللر توسللعه برنامه های شللهری با 
تقویت اقتصاد شللهری و افزایش تللوان مدیریت 
شللهری برای ارایه خدمات بیشللتر به شهروندان، 
افزایللش رفاه عمومی شللهری و ایجاد درآمدهای 
پایللدار از طریق جذب مشللارکت های عمومی و 
سرمایه گذاری و رونق گردشگری و افزودن بحث 
گردشللگری به وظایف کمیسیون سرمایه گذاری؛ 

به نظر می رسللد شللهردار تبریللز برنامه جامع و 
کاملللی در این حوزه ندارد کلله روال کاری ادغام 
بحث گردشگری در سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی و تغییرات هیجانی در مدیریت این بخش 

بر ضعف موجود صحه می گذارد.
وی اضافه کرد: برگزاری ۱۸ جلسلله کمیسیون 
سرمایه گذاری و دور تسلسل در بررسی مشکلات 
بخش سرمایه گذاران و عدم همراهی مدیریت این 
بخش این پیام را می دهد که علیرغم اراده شورای 
ششم، مجموعه مدیریت شهرداری هیچ برنامه ای 
در این باره ندارد لذا از آقای شللهردار می خواهم 
تا ظرف ۱۰ روز پس از ابلاغ تذکر نسللبت به ارایه 
برنامه جامع و راهبردی در حوزه سرمایه گذاری و 

گردشگری همت کنند.
  در ح�وزه شهرس�ازی، موض�وع ش�هر 

دوستدار کودک مورد توجه ویژه قرار گیرد
رئیس کمیسیون سللرمایه گذاری، گردشگری و 
بهبود فضای کسب  و کار شورای ششم شهر تبریز 
گفت: در راسللتای تحقیق و گللردآوری اطلاعات 
و شناسللایی مناطق و تجمیع تجربیات شهرهای 
دوسللتدار کودک در جهان و سازماندهی نشست  
های تخصصی، دبیرخانه جامع شللهر دوسللتدار 

کودک باید تشکیل گردد.
حجت الاسلللام سللید کاظللم زعفرانچی لر در 
حوزه شللهر دوسللتدار کودک با دو چالش عمده 
مواجه هسللتیم که اولین مورد آن فقدان قوانین، 
چارچوب و استانداردهای لازم در این حوزه است 
که تشللکیل دبیرخانه می تواند این چالش را رفع 
کنللد. وی افزود: دومین چالش مللا در این حوزه 
بحث بودجه اسللت که نیاز به برنامه ریزی اساسی 
در ایللن حوزه داریم، چرا که برنامه ریزی دقیق ما 

بدون لحاظ بودجه مربوطه امری بیهوده است.
عضو شورای اجرایی شهر دوستدار کودک اضافه 
کرد: ۱۵ نظریه شهرسازی در حوزه شهر دوستدار 
کودک وجللود دارد که به چهار حللوزه آن توجه 

ویژه شده است.
وی تاکید کرد: خلاقیت، آموزش، امنیت و بازی، 
چهار حوزه ای هسللتند که در حوزه شهرسازی با 
موضوع شهر دوستدار کودک مورد توجه ویژه قرار 

دارند.
زعفرانچی لر یادآور شد: از اولین روزهای عضویت 
در شورای ششم شهر تبریز با فعالان حوزه کودک 
در موضوعات مختلف دیدار داشته و با نظرات آنها 
در مسللائلی چون کتابخوانی، آموزش، موسیقی، 

فرهنگ و دیگر موضوعات آشنا شده ام.
وی اضافلله کرد: می توانیم یک شللورای عالی و 
یللک مجمع عمومللی برای این موضوع تشللکیل 
دهیللم  که دیگر نهادها نیز در  مجمع عمومی در 
رابطلله با حمل و نقل، آموزش، فرهنگ و اجتماع، 
بهداشللت و درمان نظرات و و دیدگاه های خود را 

ارائه کنند.
  مقرر شد س�ازمان پایانه مستقلًا فضای 

سبز محدوده پایانه ها را مدیریت نماید
در بخش دیگری از جلسلله این هفته، شللورای 
شللهر با لایحه شللهرداری تبریز مبنللی بر صدور 

مجوز جهللت اعمال و جابجایی ردیف های بودجه 
سازمان های آرامسللتان ها و پایانه های مسافربری 

موافقت نمود.
علیرضا نوای باغبللان در این باره گفت: موضوع 
اول دوبانللد نمللودن معراج شللهدا بود کلله انگار 
می خواهند حذف شللود و برای احللداث قبور در 

موارد بحرانی جایگزین کنند!
حکیملله غفوری هم متذکر شللد: برای افزایش 
قبللور، بایللد راه دسترسللی هللم داده شللود زیرا 
شهروندان در رفت و آمد به این منطقه با مشکل 

مواجه می شوند. 
بدین ترتیب ایللن لایحه با رای اکثریت اعضای 
شللورا به جهت جابجایی بودجلله دوبانده نمودن 
جللاده معراج شللهدا برای احداث قبللور جدید به 

تصویب رسید.
مدیرعامل سللازمان پایانه های شهرداری تبریز 
گفللت: پایانه بزرگ تبریز در محدوده شللهرداری 
منطقلله ۳ قرار گرفته و همه  سللاله از سللوی این 
منطقه برای توسللعه، حفاظت و نگهداری فضای 

سبز پایانه هزینه می گردد.
احمد زارعی افزود: در سللال جاری مقرر شللده 
سازمان پایانه مستقلًا فضای سبز محدوده پایانه ها 
را مدیریت نماید لذا پیشللنهاد ما موافقت شورا با 
جابجایی این مبلغ بللرای تامین هزینه های انجام 

گرفته در این حوزه است.
پس از ایللن اظهارات و اعلام نظللرات موافق و 
مخالف، اعضای شللورای شهر با اکثریت آرا با این 

جابجایی موافقت نمودند.

تخلفاتمخفیانه
مرگبار

»عصرآزادی«ازجلسههفتگیشورایششمشهرتبریز
دربارهحادثهمنطقهعباسیگزارشمیدهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

مدیر عامل سازمان 
آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری تبریز:
اگر نیروهای امدادی 
دیرتر به محل حادثه 
منطقه عباسی رسیده 

بودند فاجعه به 
مراتب بزرگی رخ 

می داد!


